
 

 

 
Број/Broj: 01/а – 50 – 1 – 15 - 70/10 
Сарајево/Sarajevo, 21. 01. 2010.  
 
 

З А П И С Н И К 
  са 70.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  
одржане 21. 01. 2010. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовао је 41 посланик.  
 
 Оправдано је одсуствовала Азра Алајбеговић. 
  

Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министар Садик 
Ахметовић и замјеници министра Фуад Касумовић и Срђан Арнаут. 

 Из међународних организација сједницу су пратили представници ОЕБС-а и 
Јапанске амбасаде.     
  

Прије расправe о дневном реду, у оквиру предходних питања, предсједавајући 
Милорад Живковић упознао је Дом да је  Централна изборна комисија БиХ, 15. 01. 
2010. године, доставила Одлуку о престанку мандата преминулом посланику Јози 
Крижановићу као и Увјерење о додјели мандата госпођи Нермини Заимовић-Узуновић. 
Ова одлука постала је правоснажна 30. 12. 2009. године. Навео је и то да је Нермина 
Заимовић-Узуновић,  15. 01. 2010. године, потписала изјаву о прихватању  мандата, те 
је позвао госпођу Нермину Заимовић-Узуновић да да свечану изјаву, што је она и 
учинила. 

 Након што је укратко упознао Дом са измјенама дневног реда, предсједавајући 
је отворио расправу о дневном реду. 

Денис Бећировић предложио је да се дневни ред сједнице допуни тачком: 
''Разматрање Информације о санкционисању извршилаца вербалних и физичких насртаја 
на новинаре у БиХ, с посебним освртом на предлог мјера с циљем спречавања 
вербалних и физичких пријетњи новинарима у Босни и Херцеговини''.  

 Предсједавајући Живковић рекао је да је за расправу о тој тачки потребан 
материјал Министарства безбједности БиХ. Постигнут је консензус да Колегијум Дома 
од Министарства безбједности БиХ ургенцијом затражи реализацију закључака 
Представничког дома усвојених на 55. сједници, одржаној 10. јуна 2009. године, а поводом 
расправе о тачки дневног реда која гласи: ''Информација Министарства безбједности БиХ 
о стању безбједности новинара у Босни и Херцеговини (реализација усвојеног 
закључка са 47. сједнице Дома, одржане 4. марта 2009. године), те да се након добијања 
информације ова тачка уврсти у дневни ред сједнице Дома. 

 
Предсједавајући је за 70. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 



1. Усвајање записника са 68. и 69. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

             а) Коментари на добијене одговоре, 
  б) Нова посланичка питања; 

3. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о радном 
времену, обавезним одморима мобилних радника и уређајима за евидентирање у 
друмском превозу по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника, 

4. Предлог закона о попису становништва, домаћинстава и станова у Босни и 
Херцеговини 2011. године, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02- 
02-9-78 /09 од 02. 09. 2009. године (прво читање); 

5. Предлог закона о спречавању сукоба интереса у институцијама Босне и 
Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-9-122/09 од 
24. 12. 2009. године (прво читање); 

6. Предлог закона о Судској полицији Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет 
министара БиХ, закон број: 01,02-02-5-124/09 од 31. 12. 2009. године (прво 
читање); 

7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Јавном радио-телевизијском 
систему Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ,  
закон број: 01, 02-02-3-97/09 од 16. 10. 2009. године (прво читање); 

8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Јавном радио-телевизијском 
сервису Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ,  
закон број: 01,02-02-3-98/09 од 16. 10. 2009. године (прво читање); 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о комуникацијама, предлагач: 
Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-3-99/09 од 16. 10. 2009. године 
(прво читање); 

10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о класификацији дјелатности у 
Босни и Херцеговини, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-7-
121/09 од 23. 12. 2009. године (прво читање); 

11. Предлог закона о допуни Кривичног закона Босне и Херцеговине, предлагач: 
посланик Денис Бећировић, закон број: 01-02-5-100/09 од 30. 10. 2009. године 
(прво читање); 

12. Предлог закона о допунама Закона о Суду Босне и Херцеговине, предлагач: 
посланик Азра Хаџиахметовић, закон број: 01-02-5-118/09 од 15. 12. 2009. 
године (прво читање); 

13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву Босне и 
Херцеговине, предлагач: посланик Азра Хаџиахметовић, закон број: 01-02-5-
119/09 од 15. 12. 2009. године (прво читање); 

14. Предлог закона о Уставном суду Босне и Херцеговине, с Мишљењем 
Уставноправне комисије, предлагач: посланик Момчило Новаковић, закон број: 
01,02-02-5-93/09 од 13. 10. 2009. године; 

15. Предлог закона о допуни Закона о ревизији институција Босне и Херцеговине, с 
Мишљењем Комисије за финансије и буџет, предлагач: посланик Момчило 
Новаковић, закон број: 01,02-02-4-95/09 од 13. 10. 2009. године; 

16. Информација о издатим дозволама за промет оружја, војне опреме и производа 
двојне намјене у 2008. години (подносилац: Министарство спољне трговине и 
економских односа БиХ);  

17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу закључка посланика Винка Зорића са 68. сједнице Дома, одржане 30. 
12. 2009. године, који гласи: „Из буџетске резерве биће издвојено 700.000 КМ за 
врхунске резултате спортиста. Средствима ће располагати Министарство 
цивилних послова БиХ, односно Савјет министара БиХ, по јасно утврђеним 
критеријумима, а могу их добити савези регистровани на нивоу Босне и 

 



Херцеговине чије су репрезентације постигле успјехе на међународним 
такмичењима. Средства се додјељују током године када буде остварен добар 
резултат. Исто тако, Министарство може подржати међународна такмичења на 
нивоу репрезентација“; 

18. Извјештај Комисије Колегијума о Предлогу закључка Клуба посланика СДА са 
69. сједнице Дома, одржане 30. 12. 2009. године, који гласи: „Задужује се Савјет 
министара БиХ да, без одгађања, утврди и у парламентарну процедуру упути 
предлог законског рјешења којим се на недвосмислен начин као кривично дјело 
санкционише свако порицање, умањење или одобравање злочина холокауста, 
геноцида или других злочина против човјечности. Предлогом је неопходно 
обухватити испуњавање свих обавеза које БиХ има на основу: Резолуције 
генералне скупштине УН-а о негирању холокауста од 26. 01. 2007. године, 
Додатног протокола уз Конвенцију о кибернетичком криминалу и 
криминализацији дјела расистичке и ксенофобичне природе почињених помоћу 
компјутерских средстава, Конвенције о спречавању и кажњавању злочина 
геноцида те Конвенције о укидању свих облика расне дискриминације. 
Предлогом је такође неопходно обухватити добру праксу демократских земаља 
свијета по овом питању као и обавезе БиХ по свим другим међународним 
правним актима“; 

19. Доношење закључка о издвајању једнодневне зараде посланика Представничког 
дома из мјесеца јануара за помоћ грађанима Хаитија;  

20. Доношење закључака о издвајању финансијских средстава за ублажавање 
посљедица и отклањање штета насталих од поплава током јанаура 2010. године 
на територији БиХ; 

21. Измјене у чланству комисије Представничког дома и заједничке комисије оба 
дома: 
а) Лејла Клокић именује се за члана Заједничке комисије за људска права, права 
дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику и Комисије за спољне 
послове Представничког дома, умјесто Садика Ахметовића, коjeм је престао 
мандат именовањем на функцију министра безбједности БиХ и замјеника 
предсједавајућег Савјета министара БиХ; 

22. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 

Савезне Републике Њемачке о финансијској сарадњи у 2008. години, 
б)   Ревидираног допунског споразума о пружању техничке помоћи од стране  
      Међународне организације за атомску енергију (IAEA) Босни и  
      Херцеговини, 

                  ц)  Шестог додатног протокола уз Устав Свјетског поштанског савеза. 
                      
Ад. - 1. Усвајање записника са 68. и 69. сједнице Представничког дома 
 

Није било расправе о записницима. 
Записник са 68. сједнице усвојен је са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 19, из 

Републике Српске 13), једним „против“ и једним гласом „уздржан“.  
Записник са 69. сједнице усвојен је са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из 

Републике Српске 12), без гласова „против“, и два гласа „уздржан“. 
 
Ад. - 2. Посланичка питања 
 

Предсједавајући Живковић констатовао је да су од прошле до ове сједнице 
одговоре на питања добили:  

 



1. Адем Хускић – од Заједничке службе на питање постављено на 64. сједници и 
Савјета министара БиХ на питање постављено на 59. сједници 

2. Рифат Долић - од Савјета миистара БиХ на питања постављена на 56, 60. и 62. 
сједници и Министарства одбране БиХ на питање постављено на 64. сједници, 

3. Азра Алајбеговић - од Савјета министара БиХ на питања постављена на 21, 45. и 
62. сједници и Министарства образовања и науке Кантона Сарајево на питање 
постављено на 50. сједници (а по ургенцији Дома са 61. сједнице) 

4. Лазар Продановић - од Савјета миистара БиХ на питања постављена на 52. и 59. 
сједници 

5. Мирко Околић - од Савјета миистара БиХ на питање постављено на 60. сједници 
6. Весна Шаин – од Дирекције за економско планирање на питање постављено на 

69. сједници 
7. Милорад Живковић – од Министарства иностараних послова и РАК-а на питање 

постављено на 66. сједници  
8. Шемсудин Мехмедовић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 

59. сједници (а по ургенцији Дома са 61. сједнице) и РАК-а на питање 
постављено на 66. сједници 

9. Мартин Рагуж - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 63. 
сједници (два одговора) 

10. Сеад Јамакосмановић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 26. 
сједници 

11. Шефик Џаферовић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 28. 
сједници 

12. Велимир Јукић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 30 
сједници 

13. Винко Зорић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 26. сједници 
14. Мехмед Суљкановић - од Савјета миистара БиХ на иницијативу упућену на 30. 

сједници 
15. Ремзија Кадрић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 66. 

сједници 
16. Селим Бешлагић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 63. 

сједници 
17. Денис Бећировић - од Савјета министара БиХ на питања постављена на 35. и 62. 

сједници 
18. Мирјана Малић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 62. 

сједници 
19. Садик Бахтић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 23. сједници 
20. Хусеин Нанић – од Министарства иностраних послова на питање постављено на 

66. сједници 
 
 Одговоре су коментарисали: Адем Хускић, Мартин Рагуж, Садик Бахтић, 
Хусеин Нанић, Мирјана Малић, Лазар Продановић, Мехмед Суљкановић, Ремзија 
Кадрић, Велимир Јукић и Милорад Живковић. 

У оквиру коментара на добијене одговоре ранија питања су поновљена, односно 
допуњена сљедећим: 
 
Мартин Рагуж:  

''Када ће Савјет министара БиХ доставити Парламентарној скупштини БиХ 
Предлог ревидиране стратегије за спровођење Анекса VII Дејтонског мировног 
споразума?'' 

 
 

 



Садик Бахтић:  
''Тражим од Савјета министара БиХ да ми одговори да ли је тачно да је посланик 

Златко Лагумџија дао овлашћење у рату да се прикупљају средства по Западу и Европи, 
да ли постоји тај печат и та овлашћења и колико је новца прикупљено на рачун државе 
БиХ?'' 

 
Милорад Живковић:  

„Колико је склопљено билатералних уговора о двојном држављанству, с којим 
земљама и да ли постоји план о закључивању нових у наредном периоду?“ 
 

Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 
Славко Матић: 

''Које мјере и активности је предузело или ће предузети Министарство одбране 
БиХ како би колико-толико помогло у збрињавању особа које се ове године отпуштају 
из Оружаних снага БиХ, а ради законске одредбе о старосној доби?'' 

 
Шефик Џаферовић  

''1. Шта предузима Савјет министара БиХ како би се у Босни и Херцеговини  
      приступило синхронизованој активности на одлагању и уништавању тврдог  
      отпада (смећа), како би се коначно почела штитити животна средина у БиХ?  
      Да ли Савјет министара БиХ планира покренути ширу акцију на чишћењу  
      водотока након посљедњих поплава у БиХ?“ 
2.  Питање чувања, заштите и управљања привремено одузетом робом у 

одговарајућим поступцима у БиХ  није на одговарајући начин ријешено, због 
тога много од ове робе пропада, а држава или плаћа штету или плаћа њено 
уништење. Да ли и шта предузима Савјет министара како би се овом робом, 
док се налазе у режиму привремено одузете, на најбољи начин газдовало?''
  

 
Нико Лозанчић  

''Зашто Савјет министара до данас није испунио своју законску обавезу давања 
сагласности на Правилник о унутрашњој организацији Агенције за лијекове и 
медицинска средства БиХ и када ће коначно дати сагласност?'' 

 
Момчило Новаковић  

''1. Какав је став Предсједништва БиХ у односу на изјаву предсједника 
      Републике Хрватске, а која се односи на слање хрватске војске у БиХ у  
      случају расписивања референдума у Републици Српској?  
2.  Да ли ће у 2010. години бити одобраване квоте на увоз шећера у БиХ и, ако 

хоће, на који начин? И који су ефекти раније донесених измјена везаних за 
увоз шећера?'' 

 
Мартин Рагуж:  

''1. Шта је учињено на реализацији закључака Представничког дома ПСБиХ,  
      усвојених 09. 07. 2009. године, а у вези са поплавама у Поповом пољу, на  
      ријеци Крупи, Хутовом блату, те да ли су и какве учинке постигли?“ 
2.  Како тече реализација пројекта управљања Неретвом и Требишњицом 

(пројекат финансиран средствима Свјетске банке у износу од осам милиона 
долара, од тога шест милиона долара за Босну и Херцеговину а два милиона 
долара за Хрватску) – пројекат за учинковиту и непристрасну расподјелу 
воде  међу корисницима у базену Неретве и Требишњице?'' 

 



 
Садик Бахтић:  

''Да ли су преговори ентитетских влада о задужењу, за које сам сазнао путем 
медија, усаглашени на нивоу државе БиХ и у складу са процедурама о закључивању 
међународних уговора?'' 

 
Адем Хускић: 

''Када ће Савјет министара престати кршити одредбе Споразума о стабилизацији 
и придруживању и закључке овог дома у погледу административних забрана за увоз 
путничких и теретних аутомобила и аутобуса из земаља ЕУ, правдајући то 
измишљеним разлозима као што је непостојање овлашћене куће за хомологацију, јер се 
она ни сада не врши?''   

 
Нермина Заимовић-Узуновић:  
 ''У медијима су се појавиле информације да је за потребе Службеног листа БиХ 
купљен пословни простор у згради на Отоци у Сарајеву. Такође се наводи да је 
квадратни метар плаћен по веома високој цјени. Сходно томе желим да поставим 
сљедеће посланичко питање – Ко је одобрио куповину канцеларијског простора за 
наведене намјене, да ли је процедура спроведена на законит начин и колико је стварно 
плаћен пословни простор?'' 
 
Лазар Продановић: 
  ''Шта је министарство тј. надлежно дипломатско-конзуларно представништво 
БиХ предузело по питању рјешавања проблема здравствених радника из БиХ упућених 
на привремени рад у Либију посредством различитих агенција?'' 
 
Ремзија Кадрић:  

''У вези са одређеним иницијативама, према мојим сазнањима, о расписивању 
тендера за набавку девет хиљада рачунара у вриједности од око девет милиона КМ,  а 
за потребе одређених институција, постављам питање – Да ли је потреба набавке 
рачунара анализирана у надлежним иснтитуцијама, из којих би се средстава 
финансирала поменута набавка и ко ће бити носилац посла а ко посредник у том 
послу?'' 

 
Мехмед Суљкановић  

''Када ће бити донесен правилник којим се регулише уништавање заплијењених 
опојних дрога?'' 

 
Хусеин Нанић:  
 ''С обзиром да у Буџету институција БиХ за 2010. годину а и за 2009. годину 
нису планирана средства за деминирање, остаје нејасно из којих извора средстава се 
иначе врши деминирање у БиХ.  Стога постављам питање и тражим информацију о 
прикупљеним и утрошеним средствима за деминирање у 2009. години, као и  
плановима за 2010. годину, са пописом извора средстава и износа тих средстава.'' 
 
Рифат Долић: 

''1. Ко је поименично у посљедње двије године, закључно са 20. јануаром 2010.  
      године, на бихаћком универзитету добио избор у звања доцент, ванредни  
      професор, професор и емеритус? Колико дуго су прије тога изборници  
      носили претходно звање и које године и гдје су одбранили докторску  
      дисертацију? 

 



2. Какви су планови БиХ и како стоје приоритети за отварање амбасаде БиХ у 
Алжиру, с обзиром на чињеницу да се ради о земљи са око 40 милиона 
становника, са значајним економским потенцијалима, која је била 
традиционално тржиште у вријеме заједничке државе и која данас може бити 
значајан економски партнер БиХ?'' 

 
Жељко Кузмановић: 

''1. Молим Савјет министара БиХ и надлежну агенцију да ми доставе попис  
      становништва БиХ из 1991. године збирно по свим категоријама и по свакој 
      општини појединачно. 
2.  Молим РАК да ми достави информацију о томе шта је урађено са вишком 

прихода РАК-а који је требало да буде усмјерен у процес дигитализације 
јавних РТВ емитера?'' 

 
Ад. - 3.  Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о радном 
              времену, обавезним одморима мобилних радника и уређајима за  
              евидентирање у друмском превозу по скраћеном поступку, у складу са 
              чланом 126. Пословника 
 
 Након уводних напомена предсједавајућег Милорада Живковића, у расправи су 
учествовали: Бериз Белкић, Хусеин Нанић, Бранко Докић и министар Рудо Видовић. 

Дом је, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 14), без 
гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојио захтјев Савјета министара БиХ за 
разматрање Предлога закона по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. 
Пословника. 

 
Ад. - 4. Предлог закона о попису становништва, домаћинстава и станова у Босни и  
             Херцеговини 2011. године, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 

01,02-02-9-78/09 од 02. 09. 2009. године (прво читање) 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене. У дужој расправи су учествовали: 
Шефик Џаферовић, Милорад Живковић, Момчило Новаковић, Бериз Белкић, Ремзија 
Кадрић, Мирко Околић, Драго Калабић, Лазар Продановић, Салко Соколовић, Адем 
Хускић, Мартин Рагуж, Милица Марковић, Винко Зорић, Сефер Халиловић, Бакир 
Изетбеговић, Азра Хаџиахметовић, Денис Бећировић, Рифат Долић, Халид Гењац, 
Весна Шаин, Екрем Ајановић, Златко Лагумџија, Саво Ерић, Садик Бахтић и Велимир 
Јукић.  

У оквиру ове тачке дневног реда, Бакир Изетбеговић је предложио сљедеће 
закључке: 

1. Одгађа се изјашњавање о Предлогу закона о попису становништва, 
домаћинстава и станова у Босни и Херцеговини 2011. године у првом 
читању.  

2. Представнички дом именује ад хок комисију састављену од по једног 
посланика из сваког клуба посланика у Представничком дому. 

      Комисија ће у року од 10 дана: 
• усагласити одредбе закона које осигуравају да се пописом обухвате 

избјеглице и расељена лица, односно сви држављани БиХ, 
• усагласити одредбу закона којом се резултати пописа примјењују након 

општих избора 2014. године, 
• усгласити остала спорна рјешења у Предлогу закона, 

 



• на прецизан и јасан начин дефинисати обавезу, динамику и начин 
извршавања обавезе Савјета министара БиХ да за повратак обезбиједи 
додатна средства од око 500 милиона КМ за повратак до средине текуће 
године. 

3. Након што Комисија оконча посао и поднесе извјештај, Представнички дом 
ће се изјаснити о Предлогу заклона о  попису становништва, домаћинстава и 
станова у првом читању. 

 
 Дом се прво изјашњавао о закључку под бројем 1. Са 12 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 11, из Републике Српске један), 18 гласова „против“ и пет гласова 
„уздржан“, Дом није усвојио закључак. О осталим закључцима се није гласало. 
 Затим је Дом одбио Предлог закона у првом читању са 16 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ четири, из Републике Српске 12), 19 гласова „против“ (из Федерације 
БиХ 17, из Републике Српске два) и без гласова „уздржан“. 
 
Ад. - 5. Предлог закона о спречавању сукоба интереса у институцијама Босне и  
              Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-9-

122/09 од 24. 12. 2009. године (прво читање) 
 
 У расправи су, након уводних напомена, учествовали: Шефик Џаферовић, 
Халид Гењац, Милорад Живковић, Азра Хаџиахметовић, Момчило Новаковић, Бериз 
Белкић, Екрем Ајановић, Ремзија Кадрић, Мирко Околић, Бакир Изетбеговић, Нико 
Лозанчић, Славко Јовичић, Лазар Продановић, Селим Бешлагић, Велимир Јукић, 
Мартин Рагуж и замјеник министра Срђан Арнаут. 

У оквиру ове тачке дневног реда закључке су предложили: Халид Гењац, Азра 
Хаџиахметовић, Момчило Новаковић и  Мирко Околић. 
 
 Дом се прво изјашњавао о предложеним закључцима. 

Закључци Халида Гењца гласе: 
1. Одгађа се изјашњавање о Предлогу закона о спречавању сукоба интереса у 

институцијама Босне и Херцеговине у првом читању. 
2. Колегијум Представничког дома затражиће мишљење Венецијанске 

комисије о предложеном закону. 
3. Након добијеног мишљења Венецијанске комисије, Представнички дом ће се 

изјаснити о Предлогу закона у првом читању. 
 
 За“ закључке Халида Гењца гласало је 16 посланика (из Федерације БиХ 14, из 

Републике Српске два), „против“ је гласало 12 посланика а пет посланика је било 
„уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па се 
Колегијум одмах покушао усагласити. Како сагласност није постигнута, у другом кругу 
гласања, са 15 гласова „за“ (из Федерације БиХ 13, из Републике Српске два), 13 
гласова „против“ (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 12) и шест гласова 
„уздржан“, Дом није усвојио закључке.   
 
 Затим се прешло на гласање о закључку Азре Хаџиахметовић који гласи: 

„Изјашњавање о Предлогу закона о спречавању сукоба интереса у 
институцијама Босне и Херцеговине одгађа се до добијања мишљења Венецијанске 
комисије о предложеном закону (у складу са сугестијом Савјета министара БиХ).“ 

 „За“ закључак Азре Хаџиахметовић гласало је 18 посланика (из Федерације БиХ 
16, из Републике Српске два), „против“ је гласало 12 посланика а пет посланика је било 
„уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па се 

 



Колегијум одмах покушао усагласити. Како сагласност није постигнута, у другом кругу 
гласања, са 18 гласова „за“ (из Федерације БиХ 16, из Републике Српске два), 12 
гласова „против“ (из Републике Српске) и четири гласа „уздржан“, Дом није усвојио 
закључак.   
 На крају је Дом, са 17 гласова „за“ (из Федерације БиХ шест, из Републике 
Српске 11), 17 гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, одбио Предлог закона о 
спречавању сукоба интереса у институцијама Босне и Херцеговине у првом читању. 
 
 С обзиром да је закон одбијен, Дом се није изјашњавао о осталим предложеним 
закључцима. 
 
Ад. - 6. Предлог закона о Судској полицији Босне и Херцеговине, предлагач:  
             Савјет министара БиХ, закон број: 01,02-02-5-124/09 од 31. 12. 2009. године 

(прво читање) 
 

Предсједавајући је дао кратке уводне напомене. У расправи су учествовали: 
Весна Шаин, Ремзија Кадрић, Шефик Џаферовић, Милорад Живковић, Драго Калабић, 
Азра Хаџиахметовић, Мирко Околић, Славко Јовичић, Нико Лозанчић и замјеник 
министра Срђан Арнаут. 

 „За“ Предлог закона гласала су 22 посланика (из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске два), 10 посланика је гласало „против“ и троје је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па се Колегијум 
одмах покушао усагласити. Како сагласност није постигнута, у другом кругу гласања, 
са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске два), 12 гласова „против“ 
(из Републике Српске) и једним гласом „уздржан“, Дом је одбио Предлог закона о 
Судској полицији Босне и Херцеговине у првом читању. 
 
Ад. -7, 8. и 9. 
 

Предсједавајући је дао кратке уводне напомене, након чега је Славко Матић, у 
име Комисије за саобраћај и комуникације, предложио да се води јединствена расправа 
о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Јавном радио-телевизијском 
систему Босне и Херцеговине, Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о 
Јавном радио-телевизијском сервису Босне и Херцеговине и Предлогу закона о 
измјенама и допунама Закона о комуникацијама. Како нико није био против, отворена 
је расправа о наведеним законима. 

У расправи су учествовали: Славко Матић, Бранко Докић, Момчило Новаковић, 
Мирјана Малић, Азра Хаџиахметовић, Мирко Околић и Денис Бећировић. 
 Дом је, са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 11), три 
гласа „против“ и два гласа „уздржан“, усвојио  Предлог закона о измјенама и допунама 
Закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и Херцеговине у првом читању. 
 Дом је, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске 11), три 
гласа „против“ и два гласа „уздржан“, усвојио  Предлог закона о измјенама и допунама 
Закона о Јавном радио-телевизијском сервису Босне и Херцеговине у првом читању. 
 И на крају је Дом, са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике 
Српске 11), три гласа „против“ и два гласа „уздржан“, усвојио Предлог закона о 
измјенама и допунама Закона о комуникацијама у првом читању. 
 
Ад. - 10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о класификацији 
                дјелатности у Босни и Херцеговини, предлагач: Савјет министара БиХ,  
               закон број: 01,02-02-7-121/09 од 23. 12. 2009. године (прво читање) 

 

 



Други замјеник предсједавајућег, Бериз Белкић, дао је кратке уводне напомене, 
након чега није било расправе у оквиру ове тачке дневног реда. 
 Дом је, са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 11), два 
гласа „против“ и пет гласова „уздржан“, усвојио Предлог закона о измјенама и 
допунама Закона о класификацији дјелатности у Босни и Херцеговини у првом читању. 
 
Ад. - 11. Предлог закона о допуни Кривичног закона Босне и Херцеговине,  
                предлагач: посланик Денис Бећировић, закон број: 01-02-5-100/09 од 30.  
               10. 2009. године (прво читање) 
 
 Бериз Белкић дао је уводне напомене, након чега су у расправи учествовали: 
Мирјана Малић, Драго Калабић, Момчило Новаковић, Денис Бећировић, Адем Хускић, 
Славко Јовичић, Ремзија Кадрић, Велимир Јукић, Мартин Рагуж, Селим Бешлагић, 
Милорад Живковић, Бериз Белкић, Милица Марковић, Мирко Околић и Бранко Докић. 

 „За“ Предлог закона гласало је 20 посланика (из Федерације БиХ 17, из 
Републике Српске три), један је гласао „против“ и 13 посланика је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па се ће се 
Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана и о томе обавијестити 
Дом. 
 
Ад. - 12. Предлог закона о допунама Закона о Суду Босне и Херцеговине,  
                предлагач: посланик Азра Хаџиахметовић, закон број: 01-02-5-118/09 од 
                15. 12. 2009. године (прво читање) 
 
 Предсједавајући Милорад Живковић дао је уводне напомене, након чега су у 
расправи учествовали: Ремзија Кадрић, Славко Јовичић, Бранко Докић, Бериз Белкић, 
Денис Бећировић, Азра Хаџиахметовић, Момчило Новаковић и Милорад Живковић. 

 „За“ Предлог закона гласало је 19 посланика (из Федерације БиХ 17, из 
Републике Српске два), 15 посланика је гласало „против“ и један је био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па се Колегијум 
одмах покушао усагласити. Како сагласност није постигнута, у другом кругу гласања, с 
19 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске два), 15 гласова „против“ 
(из Федерације БиХ три, из Републике Српске 12) и једним гласом „уздржан“, Дом је 
одбио Предлог закона о Суду Босне и Херцеговине у првом читању. 
 
Ад. - 13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву Босне и  
               Херцеговине, предлагач: посланик Азра Хаџиахметовић,  
               закон број: 01-02-5-119/09 од 15. 12. 2009. године (прво читање) 
 

Предсједавајући Милорад Живковић дао је уводне напомене, након чега није 
било расправе. 

 „За“ Предлог закона гласало је 19 посланика (из Федерације БиХ 17, из 
Републике Српске два), 15 посланика је гласало „против“ и један је био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па се Колегијум 
одмах покушао усагласити. Како сагласност није постигнута, у другом кругу гласања, с 
19 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске два), 15 гласова „против“ 
(из Федерације БиХ три, из Републике Српске 12) и једним гласом „уздржан“, Дом је 
одбио Предлог закона о Тужилаштву Босне и Херцеговине у првом читању. 
 
 

 



Ад. - 14. Предлог закона о Уставном суду Босне и Херцеговине, сa Мишљењем 
                Уставноправне комисије, предлагач: посланик Момчило Новаковић,  
               закон број: 01,02-02-5-93/09 од 13. 10. 2009. године 
 
 Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе у оквиру ове 
тачке дневног реда. 

„За“ негативно мишљење Уставноправне комисије гласало је 23 посланика (из 
Федерације БиХ 21, из Републике Српске два), три посланика су била „против“ а девет 
је било „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске 
већине, па се Колегијум одмах покушао усагласити. Како сагласност није постигнута, у 
другом кругу гласања, са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 
два), четири гласа „против“ (из Републике Српске) и седам гласова „уздржан“, Дом је 
прихватио Мишљење Комисије те је  Предлог закона о Уставном суду Босне и 
Херцеговине одбијен у првом читању. 
   
Ад. - 15. Предлог закона о допуни Закона о ревизији институција Босне и  
                Херцеговине, сa Мишљењем Комисије за финансије и буџет, предлагач:  
                посланик Момчило Новаковић, закон број: 01,02-02-4-95/09 од 13. 10. 

2009. године 
 
 Није било расправе у оквиру ове тачке дневног реда, након уводних напомена 
Милорада Живковића. 
 Дом је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске седам), 
два гласа „против“ и шест гласова „уздржан“, прихватио Мишљење Комисије те је  
Предлог закона одбијен у првом читању. 
 
Ад. - 16. Информација о издатим дозволама за промет оружја, војне опреме и  
                производа двојне намјене у 2008. години (подносилац: Министарство 
                спољне трговине и економских односа БиХ) 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене, те између осталог напоменуо да је у 
Мишљењу Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ усвојен закључак који 
гласи: 

„Примање Информације к знању не значи истовремено и процес потпуне 
демократске контроле увоза и извоза оружја и војне опреме, те се од надлежног 
министарства захтијева да: 

а) поступа у складу са законским одредбама којима се регулише питање 
промета оружја и војне опреме и у утврђеним роковима извјештава 
Парламентарну скупштину БиХ о промету оружја и војне опреме, 

б) уз Информацију о издатим дозволама за промет оружја, војне опреме и 
производа двојне намјене доставља и податке о стварно реализованом 
извозу/увозу оружја, војне опреме и производа двојне намјене по издатим 
дозволама, као и одбијеним захтјевима за издавање дозвола.“ 

 
 У раправи је учествовала Азра Хаџиахметовић. 
 
 Дом је, са 28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 11), два 
гласа „против“ и четири гласа „уздржан“, примио к знању Информацију и усвојио 
Мишљење Kомисије са закључком. 
 
 
 

 



Ад. - 17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
                Предлогу закључка посланика Винка Зорића са 68. сједнице Дома,  
                одржане 30. 12. 2009. године, који гласи: „Из буџетске резерве биће  
                издвојено 700.000 КМ за врхунске резултате спортиста. Средствима ће  
                располагати Министарство цивилних послова БиХ, односно Савјет 
                министара БиХ, по јасно утврђеним критеријумима, а могу их добити  
                савези регистровани на нивоу Босне и Херцеговине чије су  
                репрезентације постигле успјехе на међународним такмичењима.  
                Средства се додјељују током године кад буде остварен добар резултат.    
                Исто тако, Министарство може подржати међународна такмичења на  
                нивоу репрезентација“ 
 
 Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе у оквиру ове 
тачке дневног реда. 
  Мјешовити клуб посланика народних странака предложио је да се одгоди 
гласање о Предлогу закључка посланика Винка Зорића са 68. сједнице Дома, одржане 
30. 12. 2009. године. Дом је, са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 12, из Републике 
Српске 11), седам гласова „против“ и три гласа „уздржан“, прихватио овај предлог. 
 Затим се Дом изјашњавао о закључку Милорада Живковића који гласи: 

„Задужује се Колегијум Представничког дома да са предлагачем закључка 
установи разлоге због чега је одгођено гласање.“ 
 Дом је, са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 12), 
једним гласом „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојио наведени закључак. 
 
Ад. - 18. Извјештај Комисије Колегијума о Предлогу закључка Клуба посланика 
                СДА са 69. сједнице Дома, одржане 30. 12. 2009. године, који гласи:  
                „Задужује се Савјет министара БиХ да, без одгађања, утврди и у  
                парламентарну процедуру упути предлог законског рјешења којим се на  
                недвосмислен начин као кривично дјело санкционише свако порицање,  
                умањење или одобравање злочина холокауста, геноцида или других  
                злочина против човјечности. Предлогом је неопходно обухватити  
                испуњавање свих обавеза који БиХ има на основу: Резолуције генералне  
                скупштине УН-а о негирању холокауста од 26. 01. 2007, Додатног  
                протокола уз Конвенцију о кибернетичком криминалу и  
                криминализацији дјела расистичке и ксенофобичне природе почињених  
                помоћу компјутерских средстава, Конвенције о спречавању и  
                кажњавању злочина геноцида те Конвенције о укидању свих облика  
                расне дискриминације. Предлогом је такође неопходно обухватити добру  
                праксу демократских земаља свијета по овом питању као и обавезе БиХ 
                по свим другим међународним правним актима.“ 
 

Након уводних напомена предсједавајућег Живковића, није било расправе у 
оквиру ове тачке дневног реда. 
 У другом кругу гласања, са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике 
Српске два), 11 гласова „против“ и без гласова „уздржан“, Дом није усвојио закључак 
Клуба посланика СДА. 
 
Ад. - 19. Доношење закључка о издвајању једнодневне зараде посланика  
               Представничког дома из мјесеца јануара за помоћ грађанима Хаитија 
 

Предсједавајући је рекао да су сви посланици добили Предлог закључка Рифата 
Долића. Није било расправе. 

 



 Представнички дом је једногласно, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из 
Републике Српске 13), усвојио закључак о издвајању једнодневне зараде посланика 
Представничког дома из мјесеца јануара за помоћ грађанима Хаитија.“ 
  
Ад. - 20. Доношење закључака о издвајању финансијских средстава за ублажавање  
                посљедица и отклањање штета насталих од поплава током  
                јанаура 2010. године на територији БиХ 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да су сви посланици добили 
Предлог закључака Колегијума Представничког дома који гласе: 

1. Препоручује се Савјету министара БиХ да из средстава буџетске резерве 
издвоји 1.000.000,00 КМ за ублажавање посљедица и отклањање штета 
насталих од поплава током јануара 2010. године на територији БиХ. 

2. Позивају се посланици у Представничком дому и делегати у Дому народа  
ПСБиХ да за исте намјене путем изјаве о одобрењу донације издвоје по једну 
половину посланичког паушала за јануар 2010. године. 

3. Издвојена средства из тач. 1. и 2. Савјет министара БиХ ће дозначити 
градовима и општинама у БиХ сразмјерно висини настале штете на 
појединим подручјима а на основу прикупљених информација о 
процијењеним штетама од стране надлежних органа градова и општина 
најкасније у року од 60 дана. 

4. О реализацији ових закључака  извијестити Представнички дом ПСБиХ. 
5. Препоручује се надлежним органима власти у ентитетима, кантонима, 

градовима и општинама да донесу сличне одлуке ради ублажавања 
посљедица и штета насталих од поплава у јануару 2010. године.  

 
У расправи је учествовао Шемсудин Мехмедовић.  
Амандмане на Предлог закључака Колегијума Дома предложили су Момчило 

Новаковић, Славко Јовичић и Шемсудин Мехмедовић. 
Дом се прво изјашњавао о амандманима Момчила Новаковића који гласе: 
„- У закључку 2. ријечи „1/2 посланичког паушала“ се мијењају ријечима „једну 

дневницу“. 

- Након закључка 1. додаје се нови закључак који гласи: 
1а) Позивају се министри, замјеници министара у Савјету министара БиХ, 
директори дирекција и њихови замјеници, руководиоци агенција и њихови 
замјеници (основаних на нивоу Босне и Херцеговине) да се укључе у ову 
акцију и одвоје по једну дневницу за намјене из закључка број 1.“ 

 „За“ амандмане је гласало 29 посланика (из Федерације БиХ 17, из Републике 
Српске 12), један је гласао „против“ и један је био „уздржан“, те је Дом усвојио 
амандмане Момчила Новаковића. 
 Дом је, са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 11), без 
гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојио амандман Славка Јовичића и 
Шемсудина Мехмедовића који гласи: 
 „Предлажем да се у закључке од 1. до 5. уврсти и помоћ општинама које су 
погођене поплавама током 2009. године и које су исказале штету насталу на свом 
подручју.“ 

 На крају се Дом изјашњавао о Предлогу закључака Колегијума Дома са 
усвојеним амандманима, те је усвојен једногласно са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 
20, из Републике Српске 13).  

 



 

 

Ад. - 21. Измјене у чланству комисије Представничког дома и заједничке комисије 
               оба дома: 

a) Лејла Клокић именује се за члана Заједничке комисије за људска права, 
права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику и Комисије 
за спољне послове Представничког дома, умјесто Садика Ахметовића, 
којем је престао мандат именовањем на функцију министра 
безбједности БиХ и замјеника предсједавајућег Савјета министара БиХ 

 
Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе о овој тачки 

дневног реда. 
„За“ предлог измјена гласало је 29 посланика (из Федерације БиХ 18, из Републике 

Српске 11),  ниједан посланик нијје био „против“ а два посланика су била  „уздржана“, те је 
Дом именовао Лејлу Клокић за члана Заједничке комисије за људска права, права 
дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику и Комисије за спољне послове 
Представничког дома, умјесто Садика Ахметовића, којем је престао мандат 
именовањем на функцију министра безбједности БиХ и замјеника предсједавајућег 
Савјета министара БиХ 
 
Ад. - 22. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе 
Савезне Републике Њемачке о финансијској сарадњи у 2008. години, 

б)   Ревидираног допунског споразума о пружању техничке помоћи од  
       стране Међународне организације за атомску енергију (IAEA)  
       Босни и Херцеговини, 

                  ц)   Шестог додатног протокола уз Устав Свјетског поштанског савеза 
 

Предсједавајући Милорад Живковић подсјетио је да је надлежна Комисија за спољне 
послове дала позитивно мишљење о споразумима, након чега није било расправе. 

Дом је једногласно, са 33 гласа ''за'' (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12), 
дао сагласност за ратификацију Споразума између Савјета министара Босне и 
Херцеговине и Владе Савезне Републике Њемачке о финансијској сарадњи у 2008. 
години. 

Затим је једногласно, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ  21, из Републике Српске 
13), дао сагласност за ратификацију Ревидираног допунског споразума о пружању 
техничке помоћи од стране Међународне организације за атомску енергију (IAEA) 
Босни и Херцеговини. 

Такође једногласно, са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 12), 
дао је сагласност за ратификацију Шестог додатног протокола уз Устав Свјетског 
поштанског савеза. 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 
Предсједавајући је на крају сједнице напоменуо да је 71. сједница заказана за 3. 

02. 2010. године. Сједница је завршена у 20.10 часова. 

Саставни дио Записника је транскрипт 70.  сједнице Представничког дома. 
 
              СЕКРЕТАР                                            ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                       ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
           Бранка Тодоровић                                                     др Милорад Живковић  


